東華三院馬振玉紀念中學 行政通告 077/24-25 吸太空油=吸毒

關注青少年吸食電子煙及太空油事宜

敬啟者:

本校一直以營造健康校園,學生健康成長為首要任務。根據政府的統計數字,「太空油 毒品」自 2024 年上半年起,已經被呈報成為 21 歲以下青少年第三位最常吸食的毒品,政 府亦已於 2025 年 2 月 14 日將太空油成份依托咪酯列為毒品。鑒於問題的嚴重性,加上青 少年吸食電子煙有上升趨勢,本校特此致函,期望與家長攜手合作,共同守護學生的身心健 康。

請家長留意 貴子女的情緒變化、作息時間及社交圈子,鼓勵他們分享校園生活。日常 可與孩子討論毒品與電子煙的禍害,強調健康生活的價值。若發現子女持有來源不明的物品 (如電子煙設備),請提高警覺並與校方聯絡。

為保障全體學生的安全及營造健康的學習環境,本校將加強宣傳教育,通過講座、展板、 宣傳海報及健康校園計劃等活動,深化學生對毒品及電子煙禍害的認識。請各位家長知悉, 若訓導委員會發現可疑物品或接獲具體舉報,在獲得校方批准下,老師將會檢查學生的書戶、 抽屜、儲物櫃及隨身物品,若校方發現同學管有電子煙,亦將尋求警方協助,以阻截違禁物 品流入校園。

請於四月七日(星期一)或之前簽妥電子通告回條,以便統籌辦理。如家長對以上有任何疑 問,歡迎致電 2443 9899 與訓導主任蔡燕芳老師或吳志騰老師聯絡。

此致 貴家長

二零二五年

月

日

東華三院馬振玉紀念中學校長



家長簽署:_____ 家長姓名:

	馬振玉 紀念中學	(陳妙霞) 謹啟
二零二五年四月三日	-	
	東華三院馬振玉紀念中學	班號:
	<u>行政通告 077/24-25</u> 吸太空油=吸毒	
<u>]</u>	關注青少年吸食電子煙及太空油事宜	
敬覆者:		
本人為 班學生	之家長,已知悉	上述通告之內容,本人定
會督促敝子弟遠離毒品。		
此覆		
東華三院馬振玉紀念中學		

TWGHs C.Y. Ma Memorial College <u>Administration Circular 077/24-25</u> <u>Smoking "Space Oil" = Taking Drug</u>

<u>Concerns over e-Cigarettes and "Space Oil Drug" Abuse among Teenagers</u>

3rd April 2025

Dear Parents

Our school has always prioritized creating a healthy campus environment and fostering the well-being of our students. According to government statistics, "Space Oil Drug", a type of drug, has been reported as the third most commonly used drug among individuals under the age of 21 since the first half of 2024. The government has also classified etomidate, a key component of Space Oil Drug, as an illegal drug effective February 14, 2025. Given the severity of this issue, coupled with the rising trend of e-cigarette use among teenagers, we are writing to seek your cooperation in safeguarding the physical and mental health of our students.

We kindly ask parents to pay close attention to your child's emotional changes, daily routines, and social circles, and encourage them to share their school life with you. Please take the opportunity to discuss the dangers of drugs and e-cigarettes with your child, emphasizing the value of a healthy lifestyle. If you find your child in possession of items of unknown origin, such as e-cigarette devices, please remain vigilant and contact the school immediately.

To ensure the safety of all students and maintain a healthy learning environment, our school will enhance educational efforts through seminars, display boards, posters, and health promotion programmes. These initiatives aim to deepen students' understanding of the harms of drugs and e-cigarettes. Please be informed that if the Discipline Committee identifies suspicious items or receives specific reports, teachers, with the school's approval, will check students' backpacks, desks, lockers, and personal belongings, and if e-cigarette is found, the school will seek help from the police, to prevent prohibited items from entering the campus.

Please return the signed e-reply slip to the class teacher on 7th April 2025 (Monday). Please feel free to contact the Discipline Master/Mistress Miss Choi Yin Fong or Mr. Ng Chi Tang on 2443 9899 if you have any questions.

Yours sincerely

Chan Miu Ha Principal

Note: In case of any discrepancies between the Chinese and English versions of the above content, the Chinese version shall prevail.